
با وجود هش�دارها راجع به اج�راي تصميمات 
غيركارشناس�ي مس�ئولان مترو، مس�تندات 
جديد حكاي�ت از اي�ن دارد كه همچن�ان اراده 
جدي اي براي اعمال تغييراتي كه امنيت و سلامت 
شهروندان را به مخاطره خواهد انداخت، وجود 
دارد. اجراي تصميمات اتخاذ شده از يك منظر 
به لحاظ غير فني و غير كارشناسي بودن، آزمون 
و خطا با جان ميليون ها مس�افر است و از سوي 
ديگر به دليل فشار مضاعف بر راهبران قطارهاي 
ش�هري، مس�ئوليت س�ختي را بر آنان تحميل 
مي كند؛ مسئوليتي كه راهبران را مقابل جان و 
امنيت ش�هروندان قرار خواهد داد. نقض قانون 
هم در اجراي اي�ن طرح غيركارشناس�ي ديده 
مي ش�ود. مترو روزان�ه چند ميليون مس�افر را 
جابه ج�ا مي كند. هم�ه اين مس�ائل در كنار هم 
مي طلبد تا دير نشده مدعي العموم جهت احقاق 
و پاسداشت حقوق شهروندان به اين قضيه ورود 
كند و جلوي اجرايي شدن طرح غيركارشناسي 
را توس�ط مس�ئولان متروي ته�ران را بگيرد. 
قبل از پايان سال 96 بود كه ارائه برخي مستندات 
به »ج��وان« حكايت از ي��ك تصمي��م غير فني و 
غير كارشناسي داشت. اين مستندات نشان مي داد 
مديران ارشد راه آهن شهري با ارائه طرحي تصميم 
گرفته اند مح��ل استقرار راهبران كمك��ي در كنار 
راهبران اصلي يا هم��ان لكوموتيو ابتدايي باش��د. 
موضوعي كه ب��ه اعتقاد راهبران متروي ش��هري و 
كارشناسان فني مترو نه تنها غير كارشناسي است 

و جان ش��هروندان را به خطر مي اندازد، بلكه بنا بر 
دلايل مختلف نيز غيرقانوني اس��ت. در نهايت هم 
به رغم سؤالات مكرر و شبهات موجود، هيچ يك از 
مسئولان پاسخ درستي براي شبهات ارائه نكردند و 
در نهايت هم به بيان برخي توجيهات غير قابل قبول 
پرداختند كه البته با پاسخ فني و مستند »جوان« 
مواجه ش��دند.  بعد از گذش��ت دو ماه از اين ماجرا، 
مستندات جديد نشان مي دهد هشدار درباره عملي 
كردن طرح حذف راهبر كمك��ي منجر به وقفه اي 
كوتاه در اجراي اين تصميم شده است، اما در نهايت 
باز هم مسئولان ارشد مترو اصرار به عملياتي كردن 
اين طرح دارند. از آنجايي كه اين طرح آزمون و خطا 
با سلامت شهروندان بوده و از سوي ديگر اجراي اين 
طرح بر خلاف قانون است، لازم است وزارت كار در 
قامت رسيدگي به حقوق ذينفعان از جمله راهبران 
مترو و مدعي العموم در راستاي احقاق حقوق عامه 

به اين قضيه ورود پيدا كند. 
   خطرات يك تصميم غير كارشناسي 

مخاطرات تصميمات غير كارشناسي كه پيش تر از 
اين »جوان« به طور كامل ش��رح و بسط آن را اراده 
كرده بود، جدي تر از قبل همچنان ادامه دارد و هيچ 
كدام از آنها نه تنها برط��رف نشده است، بلكه پاسخ 

قابل قبولي هم در قبال آنها ارائه نمي شود. 
اينه��ا بخش��ي از اي��رادات اساسي اج��راي طرح 
غيركارشناسي از جانب مسئولان مترو است: تغيير 
ش��رايط عرف كاري در كارگاه بدون رضايت كارگر 
)ماده 26 قانون كار(، تغيير نكردن دستور العمل هاي 

مرتبط قبل از اجراي يك طرح )برخلاف مواد 48 و 
49 طرح طبقه بندي مشاغل(، خط��رات ايمني و 
رعايت نكردن نكات ايمني )برخلاف فصل 4 قانون 
كار حفاظ��ت فني و بهداش��ت(، نداش��تن توجيه 
اقتصادي، نداشتن توجيه فني )خالي بودن لكوموتيو 
slave( ب��ا توجه به خطرات فراوان و موارد بس��يار 
ديگري كه ش��رح مفصل آن قبلًا بيان شده است و 
تبعات ناخوش��ايند، جبران ناپذير و پر هزينه اي به 

لحاظ تهديد جان ميليون ها انسان  دارد. 
برخي از مس��تندات جدي��دي هم ك��ه در نتيجه 
پيگيري هاي »جوان« به دست آمده و گوياي اصرار 
مديران مترو به اجراي تصميمات غيرفني است، از 
اين قبيل است: لوحه هاي اعزام��ي كه تغييري در 
آن حاصل نشده و به همان شيوه قبل )تغيير محل 
استقرار راهبران مترو( باقي مانده است. روش اجرايي 
و غيرفني جديد حتي در كارتابل راهبران نيز درج 
شده است. در 27 فروردين ماه 97 هم طي نامه اي 
موضوع تغييرات روش اجرايي راهبري قطار در طول 

خطوط درون شهري ثبت شده است. 
   چرا اصرار به اجراي تصميم مخاطره آميز؟!

علاوه بر اينها، وفق نامه اي درون سازماني كه به رؤيت 
»جوان« هم رسيده، تأكيد شده تمامي حركت ها با 
حضور هر دو راهبر در كابين master انجام خواهد 
ش��د )يعني همان تصميم غيركارشناسي(؛ اين در 
حالي است كه در ادامه تأكيد ش��ده ب��ا اجراي اين 
طرح پيشنه��ادات راهبران ب��راي بهينه سازي اين 
طرح به صورت روزانه بررسي خواهد شد ! ظاهراً در 

نظر مديران مترو آزمون خطا با جان مردم تا جايي 
است كه بررسي ه��ا بايد بعد از انج��ام عمل و طرح 

غيركارشناسي صورت گيرد !
 اين قبيل موارد خ��لاف ايمني كه همچنان ناديده 
گرفته مي ش��ود و اصلاحات صورت گرفته به جاي 
در نظر گرفتن حقوق راهبران مترو و امنيت جاني 
مردم، نافع اهداف مسئولان قطار شهري در راستاي 
جذب نيرو خواهد بود؛ چراكه ب��ا چنين اقدامي با 
كاستن از حض��ور دو راهبر در يك قط��ار، نيروي 
مازاد به خطوط جديد منتقل خواهد ش��د، بي آنكه 
هزينه جديدي را به دنبال داش��ته باشد؛ خطوطي 
كه ش��هرداري تهران وعده راه اندازي آنه��ا را داده 
است و به دليل سوءمديريت ق��ادر به تأمين هزينه 
ناچيز استخدام چند راهبر جديد نيست و قرار است 
با كاستن راهبران ساير خطوط، متروي جديد را راه 
بيندازد ! البته اين همه ماجرا نيس��ت و »جوان« در 
صورت اقتضا مابقي اهداف اجراي اين طرح غيرفني 

را واكاوي خواهد كرد. 
   ساير مخاطرات احتمالي در خطوط مختلف 

مترو 
پس از انتشار اولين گزارش »جوان« و پيگيري هاي 
صورت گرفته در اين مدت، برخي مستندات ديگر 
هم از سوي ساير خطوط مترو به دست ما رسيد كه 
نشان مي دهد موارد عدي��ده خلاف ايمني ديگري 
هم ناديده گرفته مي شود و متأسفانه هيچ كس هم 

پاسخگو نيست. 
به طور مثال يكي از اي��ن خطرات در خط 3 )قائم - 
آزادگان( رخ داد كه نه رسانه اي ش��ده و نه حتي به 
دليل لاپوشاني مس��ئولان مترو كمتر كسي از آن 
خبر دارد: ريزش شديد آب در انتهاي خط  ايستگاه 
قائم ! جريان آبي كه مشخص نيست به كجا متصل 
مي شود، اما چندين ماه است كه به وسيله پمپ هاي 
فشار قوي به صورت شبانه روزي هدايت مي شود. اين 
ريزش قابل تأمل آب در ايستگاه قائم كه پيگيري هاي 
»جوان« مس��تندات مصور آن را هم فراهم آورده، 
علاوه بر هدر رفت آب، ايمني متروي شهري و تهديد 
استحكام تونل را هم به دنبال داشته است. به گفته 
كارشناسان فني در صورت قطع احتمالي موتورهاي 
انتقال آب، ورود آب به داخل تونل باعث خواهد شد 
حداقل دو ايستگاه مترو از بين برود، ايستگاه هايي كه 
ممكن است مملو از جمعيت هم باشند و در زيرزمين 

انبوه از آب دچار خفگي شوند !
تمام اين موضوعات خلاف ايمني را مي توان و بايد در 
كنار موارد روزانه اي كه در اثر اجراي تصميم هشدار 
داده ش��ده براي مردم تهدي��د زا و نارضايت كننده 
است، گذاش��ت كه ش��وربختانه ظاه��راً از اولويت 
پاسخگويي مسئولان قطار شهري هم خارج است. 
سياسي كاري و تسويه حساب ها دامنگير مجموعه 
مديريت جديد شهري شده است، از شوراي يكدست 
شهر تهران گرفته تا شهرداري و مترو !  اي كاش لااقل 
مدعي العموم براي حفظ جان و ايمني شهروندان هم 
كه شده به اين داستان ورود كند و مانع اجرايي شدن 

تصميمات غيركارشناسي - سياسي شود. 
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تخلف هاي واضح در نصب دكل هاي مخابراتي سلامت شهروندان را تهديد مي كند
تباني اپراتورها و شهرداري عليه سلامت !

 حفظ ايمني و جان شهروندان در مترو
 ورود مدعي العموم را مي طلبد !

 با وجود هشدارهاي قبلي »جوان«، مستندات جديدي كه در اختيار روزنامه قرار گرفته نشان مي دهد
 مسئولان ارشد مترو همچنان مصر هستند تصميمات غيركارشناسي و غيرايمني خود را عملي كنند

در س�ال 1372 كه موبايل به  تازگ�ي وارد ايران 
ش�ده بود، چهار دكل مخابراتي تم�ام پايتخت 
را پوش�ش مي داد، اما اكنون ب�ا افزايش تعداد 
مشتركان تلفن  همراه و ظهور اينترنت بي سيم 
طي 24  س�ال گذش�ته تعداد آنتن ه�ا به بيش 
از 1٠ ه�زار دكل افزاي�ش يافت�ه اس�ت. نصب 
دكل ه�اي مخابراتي ب�ه محل درآمد سرش�ار 
براي شهرداري ها تبديل شده و همين موضوع 
اراده ش�هرداري ب�راي س�اماندهي دكل هاي 
مخابراتي غيراس�تاندارد را كاهش داده است. 
برخلاف هشدارهاي كارشناسان نسبت به خطري 
كه دكل ه��اي مخابراتي مي توانن��د براي سلامت 
افراد ايجاد كنن��د، در كلانشهرها تعداد دكل هاي 
مخابراتي كه به صورت غير استاندارد نصب ش��ده 
با رش��د چشمگيري روبه روست.  از طرفي افزايش 
نيافتن دكل هاي مخابراتي متناس��ب با بالا رفتن 
تعداد مشترك��ان، كيفيت آنتن دهي را به ش��دت 
تحت تأثير ق��رار مي دهد و همين مس��ئله به زيان 
اپراتورهاي تلفن  همراه است؛ چراكه در اين شرايط 
مشتركان قادر به برقراري تماس مطلوب نخواهند 
بود.  اما اپراتوره��اي موبايل به رغم بالابودن قيمت 
دكل ها، براي پايين  آوردن هزينه هاي خود از كاهش 
نصب دكل ه��ا و افزايش ق��درت سيگنال ها براي 
پوشش  دادن كاربرانشان استفاده نمي كنند؛ چراكه 
هزينه ناشي از افت كيفيت ش��بكه براي اپراتورها 

بيش از ايجاد دكل است. 
   2 هزار دكل بدون مجوز داريم

در حال حاضر رقابت سنگيني در ميان اپراتورهاي 
تلفن  همراه براي جذب مشتركان ايجاد شده است و 
هر كدام تلاش مي كنند با بالا بردن كيفيت شبكه و 
كاهش اختلالات مشتركان خود را افزايش دهند. 

دكل هاي مخابراتي بايد در ارتفاعي با رعايت فاصله 
استاندارد )30متر( با مردم و توجه به شرايطي نصب 

شوند كه انرژي پخش شده از آنها از حد مشخصي 
تجاوز نكند، اما اين موضوع از سوي ش��هرداري و 

اپراتورها ناديده گرفته مي شود. 
ضمن اينكه بسياري از مالكان ساختمان ها به دليل 
درياف��ت اجاره بهايي بين 20تا چن��د صد ميليون 
تومان در سال وسوسه مي شوند پشت بام ساختمان 
خود را براي نصب دكل به شركت هاي مختلف اجاره 
دهند، ش��هرداري نيز با گرفتن ع��وارض بابت اين 
دكل هاي مخابراتي براي خود درآمدزايي مي كند 
و شهروندان قرباني مي ش��وند.  به گزارش »مهر« 
ناهيد خداكرمي، عضو شوراي شهر تهران به تازگي 
از وجود بيش از 2هزار دكل بدون مجوز در ش��هر 
تهران خبر داده است. اين عضو شوراي شهر تهران 
بي خطر بودن همه دكل هاي نصب ش��ده در شهر 
تهران را تأييد نكرده و افزوده است: تلاش مي كنيم 
كه دكل هاي غيراستاندارد نيز استاندارد ش��وند و 

همين طور دكل ه��اي غيرقانوني ني��ز جمع آوري 
خواهد شد.  هر چند ناهيد خداكرمي اكثر دكل هاي 
نصب شده را در شهر تهران بي خطر دانسته، اما علي 
اعطا، سخنگوي شوراي شهر تهران در گفت و گو با 
»ايسنا« بر زيان هاي ناشي از اين دكل ها تأكيد كرده 
و گفته است: نصب اين دكل ها در فاصله هاي نزديك 

به واحدهاي مسكوني اثرات سوء و مخرب دارد. 
   غفلت سازمان هاي نظارتي

اپراتورهاي تلفن همراه و شركت هاي مخابراتي براي 
نصب دكل ها ملزم به اخذ مجوز از شهرداري هستند.  
در همين حال عليرضا رحيمي، نماينده تهران در 
مجلس شوراي اسلامي با تأكيد بر سودي كه از راه 
اخذ عوارض از دكل ها نصيب ش��هرداري مي شود، 
مي گويد: شركتي زيرمجموعه ش��هرداري تهران 
از گذش��ته مجوز نصب اين دكل ه��ا را صادر كرده 
كه در همين راستا عوارضي ني��ز بابت فعاليت اين 

دكل ها دريافت مي كند، در حال حاضر اين قانون 
بايد اصلاح شود. رحيمي همچنين با اعلام اينكه در 
طول سال هاي گذش��ته محدوديت و استانداردها 
براي نصب دكل ها برداشته شد، گفت: اپراتورها بر 
اساس توپوگرافي و نقشه عملياتي خود تصميم به 
نصب آنتن مي كنند، اما سازمان هاي نظارتي مانند 
محيط زيست و انرژي اتمي هيچ ورود مؤثري براي 
جلوگيري از اين تعرض به فاصله ها نداشتند؛ تنها 
سازمان ناظر، ش��هرداري بوده كه بر اساس قانون 
عوارض را دريافت كرده و اجازه نصب دكل ها را داده 
است. همانطور كه اين نماينده مجلس اشاره كرده 
است مجوزدار بودن دكل هاي مخابراتي به معناي 
بي خطر بودن و استاندارد بودن آنها نيست و بسياري 
از هزاران دكل سر برآورده از ساختمان هاي تهران 
كه مجوز شهرداري را نيز گرفته اند با پخش امواج 

زيانبار، سلامت شهروندان را نشانه گرفته اند. 
   نبود استاندارد مناسب براي نصب دكل 

ساكنان ساختمان هاي اطراف دكل هاي مخابراتي 
در معرض عوارض امواج پخش شده از اين دكل ها 
قرار دارند و در حالي كه بر اس��اس استاندارد ملي، 
نصب آنتن و دكل هاي مخابراتي ميزان انرژي پخش 
شده از اين دستگاه ها نبايد بيشتر از  0/4 وات بر متر 
مربع باش��د، اما اين استاندارد در برخي از دكل ها 
رعايت نشده است.  در ايران كمتر از 50 هزار دكل 
فعال است، درحالي كه درچين تا پايان سال 2017 
ح��دود 1/5 ميليون دكل مخابرات��ي و در هند هم 

حدود 900هزار دكل نصب بوده است. 
مقايس��ه كلانشهرهاي اي��ران با ديگر ش��هرهاي 
بزرگ جهان نش��ان مي دهد كه تع��داد دكل هاي 
موجود در شهرهاي كشور به نسبت بسيار كمتر از 
آنهاست، اما مشكل اصلي به اين برمي گردد كه هنوز 
استانداردهاي مناسبي براي نصب صحيح دكل ها 

در كشور رعايت نمي شود.

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

واكنش هاي مجازي به انتخابات لبنان: 
ژانوالژان: نتيجه انتخابات تو لبنان با اكثريت آرا پيروزي حزب الله شد 
و كسي حرف از تقلب نزد! آخه اونجا چيزي به اسم كرم اصلاحات وجود 

نداره كه اگه داشت الان خيابونا به آشوب كشيده مي شد. 
مرسده جوان: پيروزي حزب الله و شكست المستقبل، نتيجه شيرين 

»بصيرت«، »اتحاد« و پيروي از خط »رهبر« است.  
محمد صدارت: سع��ودي و امريكا كه عددي نيس��تند همه دنيا هم 
دست به دست هم بدهند براي شكس��ت مقاومت ناكام خواهند ماند؛ 
چراكه خدا فرموده حزب الله پيروز و غالب است و اين است پيام صوتك 
هز الدني. به اميد روز پيروزي بزرگ و شركت در جشن نابودي اسرائيل 

در صبرا و شتيلا و ضاحيه و غزه با نواي سقطت اسرائيل
 

 تصوير استوري يك كاربر لبناني در شبكه هاي اجتماعي
 

   توييت دبير فرهنگي روزنامه صبح ن�و:  خبر آمد نمايش »آنتي 
گون« با حضور رايزن فرهنگي سفارت فرانسه اجراي عمومي خود را 
آغاز كرد. حضور فعال فرانس��ه در جريان فرهنگي ايران اتفاق مهمي 
است كه باعث مي شود اغلب هنرمندان به نفع  اين كشور موضع بگيرند، 
ولي هيچگاه عليه آن سخني نمي گويند مانند مجروح شدن شهسوار 

حسيني توسط پليس فرانسه
 

  ابوالفضل نسايي توييت كرد: اين همان دانش آموز سيستان و بلوچستاني 
است كه به خانم نورقديمي به عنوان كادوي روز معلم، نان هديه داد. اسمش 
اسماء نهتاني، كلاس سوم دبستان است. خانم نورقديمي معلمش بعد از هديه 

ناني كه از اسما گرفته بود برايش يك عروسك خريده است. 
 

   علي رجبي با انتشار اين عكس نوشت:  نوروزعلي رجبي يكي از 10 
خبرنگاري است كه اخيراً در حمله انتحاري داعش در كابل به شهادت 
رسيد. امروز  با خودم فكر مي كردم مي ش��د اين انفجار در تهران باشد و 
من - علي رجبي- يكي از آن 10 تن كشته، اما به بركت امنيت، وحدت 

ملي و توان دفاعي است كه هنوز مغلوب جبر جغرافيايي نشده ايم. 

نيره ساري 
  گزارش  یک

   معاون آموزش ابتدايي وزارت آموزش و پرورش با بيان اينكه كمبود 
نيرو بحثي جدي است و تراكم ب��الاي دانش آموزي كيفيت آموزش را 
تحت تأثير قرار مي ده��د، گفت: بر اساس آمارهاي م��ا 12/49 درصد 
جمعيت دانش آموزي در كلاس هاي 36 تا 40 نف��ره و و 1/15 درصد 
دانش آموزان م��ا در كلاس هاي 41 تا 45 نف��ر درس مي خوانند و اين 
موضوع شرايط را براي آموزش دشوار مي كند و باعث مي شود ياددهي 

و يادگيري به شكل خوبي اتفاق نيفتد. 
   مديركل جمعيت و آمار سازمان ثبت احوال كشور با بيان اينكه منشأ 
همه آمارها يكسان است، اظهار كرد: آن چيزي كه مرجع رسمي بوده 
و دولت نيز به آن استناد مي كند، آماره��اي ثبت احوال است و اگر هم 
دستگاه هاي ديگر بخواهند آمارهاي ازدواج و طلاق داشته باشند بايد 

به ثبت احوال مراجعه كنند. 
   مشاور وزير بهداشت در امور مامايي با اشاره به اجراي آزمايشي عقد 
قرارداد بيمه ها با ماماها در سه استان در سال گذشته اظهار كرد: متأسفانه 
به دليل محدود بودن امكانات براي ماماها در اين قرارداد، شرايط اجرايي 

شدن آن وجود نداشت و اين پايلوت به مرحله اجرا نرسيد. 

عليرضا سزاوار
  گزارش  2

كلانتري با انتقاد از وضعيت درياچه اروميه:

 استان ها تصميمات دولت را
 اجرا نمي كنند !

در حالي ك��ه دولت ژاپن هفته گذش��ته براي احي��اي درياچه اروميه 
پنجمين مرحله كمك خود را  به مبلغ يك ميليون دلار به اين موضوع 
اختص��اص داد، رئيس سازمان حفاظت محيط زيس��ت كشور مشكل 
اصلي درياچه اروميه را اينگونه اعلام ك��رد: زير مجموعه دستگاه هاي 
اجرايي در استان ها، تصميمي را كه دولت اتخاذ مي كند، قبول ندارند 
و دستگاه هاي متبوع نيز كار خاصي براي احياي اين درياچه نكرده اند؛ 
مديران ناكارآمد استعفا دهند.  چندين سال  است كه دومين درپاچه 
شور جهان با از دست دادن بيشترين حجم آب در آستانه نابودي قرار 
گرفته است. خشك شدن درياچه اروميه علاوه برتبعات زيست محيطي 
هزينه هاي بسياري نيز به كشور تحميل خواهد كرد؛ همگان هم به اين 
موضوع معترفند.   رئيس سازمان حفاظت محيط زيست در پانزدهمين 
جلسه كميته راهبردي ستاد احياي درياچه اروميه در سخناني صريح، 
به انتقاد از عملكرد واحدهاي مختلف كه با مس��ئله احياسازي درياچه 
اروميه در ارتباط هستند، پرداخت و گفت: مشكل اصلي درياچه اروميه 
اين است كه زير مجموعه دستگاه هاي اجرايي در استان ها تصميمي را 
كه دولت اتخاذ مي كند،  قبول ندارند؛ انتقاد را از خودمان شروع مي كنم و 
مي گويم خود ما هم در سازمان محيط زيست آنطور كه بايد براي درياچه 

اروميه كاري نكرديم. 
 عيسي كلانتري افزود: واحدهاي اجرايي ديگري هم كه خارج از سازمان 
محيط زيس��ت فعاليت مي كنند و ب��ا موضوع احي��اي درياچه اروميه 
مرتبط هس��تند، كار اساسي در اين زمينه انجام نداده اند؛ مثلًا وزارت 
جهاد كشاورزي به خصوص جهاد كشاورزي آذربايج��ان غربي اصلًا به 

تعهدات خود درباره درياچه اروميه عمل نكرده است. 
وي درباره همكاري نكردن دستگاه هاي اجراي��ي در استان ها با ستاد 
احياي درياچه اروميه هم گفت: دولت چي��زي تصويب مي كند، اما در 
عمل دستگاه استاني هرچه خواست انجام مي دهد. مديران به ش��دت 
عافيت طلب ش��ده اند و اصلًا حاضر نيس��تند براي يك مسئله كوچك 
اندكي ريسك كنند. اگر قرار باشد دولت تصميم بگيرد و دستگاه هاي 
اجرايي استاني به شيوه خود اجرا كنند، بي شك ما يك نظام ناكارآمد 
خواهيم بود.  وي افزود: به اين ش��كل نمي توان تصميم گرفت و آنها را 

اجرايي كرد در نتيجه موفقيتي هم در كار نخواهد بود. 
كلانتري تأكيد كرد: اگ��ر واقعاً عضو دولت هس��تيد مصوبات دولت را 
بايد اجرايي و به آن عمل كنيد. اگر هم نمي خواهيد عضو دولت باشيد،  

استعفا بدهيد و برويد !

رفع فقر؛ از شعار در بريتانيا تا عمل در ايران
با وجود فشارهاي اقتصادي به كشور در سال هاي اخير، آمارها نشان از 
كاهش فقر مي دهد.  سال گذشته دولت و مجلس با هماهنگي و انسجام 
در تبصره 16 حدود 2 هزار و 100 ميليارد توم��ان براي كميته امداد 
وام اش��تغال لحاظ كردند. بانك ها هم 90درصد از اين وام را عملياتي 
كردند و كميته امداد ه��م 102 هزار فقره وام پرداخ��ت كرد.  رئيس 
كميته امداد امام خميني با بيان اينكه روحاني شعار رفع فقر را بيان كرد 
و من منصفانه اعلام مي كنم به اين شعار عمل كرد، گفت: تبصره 14 را 
نمايندگان كمك كردند تصويب شد و 4 هزار هزار ميليارد تومان براي 
اولين بار در بودجه لحاظ شد.  دولت و دكتر نوبخت نيز به اين تبصره ها 
به صورت صددرصدي عمل كردند و اين بس��يار براي ما كار با ارزشي 
است. در نتيجه، دريافتي مددجويان و سازمان بهزيستي 3 يا 4/5 برابر 

شد و دعاي آنها براي دولت و نظام بسيار با ارزش خواهد بود. 
پرويز فتاح در ش��وراي اداري خراسان رضوي در حضور رئيس جمهور در 
مجتمع سپيد مشهد اظه��ار كرد: انصافاً بودجه م��ا را صددرصد پرداخت 
كردند، اما سنگ تمام را دولت در بودجه 97 لح��اظ كرده و امروز تبصره 
ماده 14، 7 هزار ميليارد تومان شده و بالاترين رشد بودجه در رديف ما قرار 
گرفته است.  اين در حالي است كه پژوهشي تازه در بريتانيا نشان مي دهد 
در كمتر از يك دهه، تعداد كودكاني كه در اين كشور در فقر زندگي مي كنند 
يك ميليون نفر افزايش يافته است.  بنا بر گزارش مجمع اتحاديه هاي صنفي 
بريتانيا كه در رسانه سلطنتي بريتانيا )بي بي سي( منتشر ش��ده بيش از 3 
ميليون كودك در خانواده هايي زندگي مي كنند كه مجموع درآمد والدين 
آنها زير خط فق��ر )21 هزار پوند در س��ال( است.  اين گ��زارش مي گويد 
حدود 600 هزار نفر از اين كودكان به دليل قطع كمك هزينه هاي دولتي 
و همين طور تعيين سقف حقوق براي كاركنان بخش دولتي زير خط فقر 
قرار گرفته اند.  به گفته فرانس��س اوگريدي، دبير كل مجمع اتحاديه هاي 
صنفي بريتانيا  فقر كودكان در خانواده هاي شاغل از سال 2010 به شدت 
افزايش يافته است. كاهش درآمدها و قطع بعضي كمك هزينه ها طي سال ها 

زيان هاي انساني وحشتناكي به جا گذاشته است. 

عضو شوراي شهر به حناچي نامزد شهرداري: 

 چرا جلوي شهر فروشي 
زمان كرباسچي را نگرفتي؟!

نامزد هاي ش��هرداري تهران روز گذش��ته نيز به ارائه برنامه هاي خود 
پرداختند. در جلسه شورا پيروز حناچي كه در دولت دهم در كسوت 
معاون وزير راه و شهرسازي قرار داشت، بيشتر برنامه خود را به حوزه 
شهر سازي اختصا ص داد و از شهر فروشي انتقاد كرد. وي در برابر اين 
پرسش عضو شورا قرار گرفت كه شهرفروشي در زمان كرباسچي شروع 
شد، شما در آن زمان در شوراي عالي ش��هرسازي مسئول بوديد؛ چرا 

اقدامي نكرديد؟!
پيروز حناچي، نامزد ش��هرداري تهران ديروز در صحن ش��وراي شهر 
تهران گفت: در حال حاضر 70 درصد منابع درآمدي كلانشهرها متكي 
به ساخت و ساز است و اين آمار براي ته��ران 82 درصد است؛ لذا بايد 
برنامه هاي بهتري براي افزايش درآمدهاي پايدار ارائه دهيم. وي گفت: 
در همه شهرهاي كشور متأسفانه اجازه تخلف را مي دهند تا درآمدي 

از آن كسب كنند. 
حناچي بيان داشت: در صورتي كه بتوانيم درآمدهاي پايدار را در تهران 
و كلانشهرهاي كشور ايجاد كنيم و اين درآمدها  به غير از ساخت و ساز 
و تراكم فروشي باشد، قطعاً خواهيم توانست مشكلات عمده خيلي از 

شهرها را برطرف كنيم. 
مجيد فراهاني، عضو شوراي شهر تهران خطاب به حناچي گفت: شما 
اشاره اي به چرخه معيوب فروش ش��هر كرديد. از دوره كرباسچي اين 
پارادايم شروع شد و شما در آن زمان در شوراي عالي شهرسازي مسئول 

بوديد، چرا اقدامي نكرديد؟!
وي افزود: شما هفت ماه است معاون عمراني شهرداري تهران هستيد، 

ولي اين حوزه در برنامه هاي شما كمرنگ بود. 
وي تأكيد كرد: امروز مخالفان ما مي گويند شهر تهران از لحاظ عمراني 

تعطيل است، گزارشي در اين باره بدهيد. 
همچنين زهرا نژاد بهرام، عضو ديگر ش��وراي شهر خطاب به حناچي 

گفت: درباره نماي منظر تهران چيزي در برنامه شما نديدم. 
نژاد بهرام افزود: منابع تأمين كننده ما عمدتاً همين ساخت و سازها در 
مناطق بيست ودو گانه است، آيا برنامه شما با اين منابع قابل اجراست؟

در ادامه سيدمحمود حسيني، ديگر نامزد پست شهرداري تهران درباره 
برنامه هاي خود اظهار داشت: تهران از يك كلانشهر فراتر رفته و تبديل 

به يك ابرشهر شده است. 
وي افزود: تهران هم بار پايتختي كش��ور و هم بار عدم آمايش مناسب 

سرزميني را برعهده دارد. 
نامزد شهرداري تهران گفت: به رغم تمام امكاناتي كه تهران در اختيار 
شهروندان و مسئولان خود قرار داده است، ولي مي توانيم بگوييم شهري 
زيس��ت ناپذير است و كيفيت زندگي در اين شهر به شدت پايين آمده 

است و بايد از اين پيچيدگي ها به هر قيمت خارج شد. 
در پايان محسن هاشمي، رئيس شوراي شهر تهران گفت: امروز در شورا 

براي انتخاب دو گزينه نهايي شهرداري تهران رأي گيري مي شود. 
حال بايد ديد كه اعضاي شورا مي توانند در يك تصميم، شهردار جديد 
تهران را با رأي بالا انتخاب كنند يا با سهم خواهي دوباره شهروندان را 

فداي خواسته هاي حزبي خود می كنند. 

اکبر محمودی

ابراهیم مشیريان


